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/Követik-e Dobay 
és Lantos példáját? 

Salakmotor-
verseny 
Szegeden 

Ismét rangos salakmotor-
versenyt láthatnak a motor-
sportot kedvelő nézők! Szege-
den a Volán SC Napos úti 
sportpályán 1980 augusztus 
10-én 10.30 órai kezdettel ren-
dezi meg a Szegedi Volán SC 
motorosszakosztálya az or-
szágos páros salakmotor-
bajnokság 3-ik fordulóját. 

A rangos versenyen start-
hoz áll a Borsodi, Debreceni, 
Békési, Nyíregyházi, Szolno-
ki és a Szegedi Volán SC 
legjobb párosak 

Döntetlen 
a harmadik 
játszma 

Róbert Hübner gyengél-
kedése miatt szerdán elha-
lasztották a kedden, a 41. lé-
pésben függőben maradt 
sakkvilágbajnoki páros csa-
ta harmadik játszmáját, me-
lyeken a küzdő felek: Hüb-
ner és Portisch Lajos. Csü-
törtökön folytatták ezt a 
játszmát, és újabb, 19 lé-
pés megtétele után, a 60. lé-
pésben döntetlennel zártak. 
A páros mérkőzés állása ez-
zel: Hübner—Portisch 1,5:1,5. 

Korcsnoj 
vezet 

Buenos Airesben a Korcs-
noj—Polugajevszkij sakk-
világbajnok-jelölti közép-
döntő párosmérkőzésen foly-
tatták a függőben maradt 
8. játszmát. Ez ritka nagy 
küzdelmet hozott: a két 
nemzetközi nagymester ösz-
szífcen tíz és fél órás játéka 
után a 95. lépés hozott dön-
tést,' Korcsnoj győzött, és így 
5:4 arányban vezet. 

Az 50-es évek elején a 
szegedi úszók az országos 
bajnokságokon is jelentős 
szerepet játszottak. Csapó, 
Dobay, Lantos, Vajtai és a 
többiek neve a Hajós A l f -
réd-uszodában sem volt is-
meretlen. A felszabadulás 
utáni korszak két legjobbja, 
Dobay és Lantos jó ideig a 
válogatottnak is biztos pont-
ja volt. mi több. olimpiákon 
is rajtkőre álltak színeink 
képviseletében. Igaz, közel 
harminc éve tucatnyi sport-
egyesület várta az úszáshoz 
kedvet érző fiatalokat 

Manapság csupán egy 
úszószakosztály működik vá-
rosunkban. Az „egyke" a 
SZEOL A K vezető edzőjé-
vel. Gyémánt Imrével a 
sportág jelenéről és a vár-
ható eredményekről beszél-
gettünk az egyik reggeli ed-
zést követően. A szakem-
berről csupán annyit: ne-
gyedszázada korosztálya leg-
tehetségesebb hátúszójaként 
tartották számon, jelenleg 
pedig „civilben" a Juhász 
Gyula Tanárképző Főiskola 
testnevelési tanszékének ad-
junktusa. 

— Várható-e, hogy a kö-
zeljövőben ismét „felfede-
zik" a gyerekek ezt a gyö-
nyörű sportágat? 

A gyerekekben megvan a 
hajlandóság, az érdeklődés 
az úszás iránt, tanmedence 
hiányában azonban csak na-
gyon kevés srácot avatha-
tunk' be a sportág rejtelmei- ' 
be. A mélyvízi úszásokta-
tás meglehetősen veszélyes, 
az oktató mindössze három 
gyermekkel tud foglalkozni: 
kettő a parton ük egy pe-
dig ismerkedik a cseppfo-
lyós közeggel. Évente 80 je-
lölt közül iskolázzuk be a 
legtehetségesebbeket az úgy-
nevezett előkészítő csopor-
tunkba. Dunaújvárosban, 
ahol annak rendje és módja 
szerint tanmedencét is épí-
tettek, évente 800 óvodás 
korú tanul meg úszni, arról 
nem is beszélve, hogy Győ-
rött, Dunaújvárosban, Nyír-
egyházán és még számos 
helyen alapos antropológiai 
felmérés előzi meg a fiata-
lok kiválasztását. Az imént 
említett vidéki városokban 

„úszóiskolák" működnek, 
ahol az órarend összeállítá-
sánál figyelembe veszik az 
oktatók az edzésbeosztást 
Ahhoz tehát, hogy nagyobb 
létszámmal dolgozzunk, min-
denekelőtt tanmedencére és 
nagyobb vízfelületre lenne 
szükségünk. 

— Az imént a nagyobb 
vízfelületet említette. Hány 
pálya áll a versenysport ren-
delkezésére? 

— Reggel négy, délután 
pedig jó esetben öt pályán 
gyakorolhatnak tanítványa-
ink. 

— Azaz a fedett uszoda 
átadása sem hozta meg a 
kívánt fordulatot... 

Gyémánt Imre 

— Ezt azért nem állítom, 
mert az új létesítmény fel-
avatásával egyszersmind 
megszűnt a sportág idény-
jellege. Kulturált körülmé-
nyek között, kristálytiszta 
vízben készülhetünk a ver-
senyekre, azonkívül jó ideje 
az Odessza II. általános is-
kola tornatermét is használ-
hatjuk. Sok minden meg-
változott az utóbbi egy esz-
tendőben, de azért nem 
hallgathatom el: Budapes-
ten és néhány vidéki város-
ban összehasonlíthatatlanul 
jobbak a feltételek. 

— Hány gyerek vállalja 

Hit vámok oz edzők 
az új bajnokságtól? 

Szombaton megkezdődik 
az 1980—81. évi labdarúgo-
bajnolcság. Tizennyolc klub 
verseng egymással, az elmúlt 
éviek közül a Salgótarján, 
a MÁV Előre és a ' Pécsi 
VSK hiányzik, helyüket a 
Nyíregyháza, a Kaposvár és 
a Csepel foglalja el. íme 
hat szakember véleménye 

Tichy Lajos (Bp. Honvéd): 
— Az csak természetes, hogy 
a bajnok ismét a legjobb 
szeretne lenni. Képesnek 
tartom a gárdát a nagy siker 
megismétlésére de tudom 
azt is, hogy az újabb győze-
lem rendkívüli feladatot je-
lent. A riválisok — ez már 
a futball rendje — a bajnok 
skalpjára pályáznak, s köz-
tudott, hogy vetélytárs van 
elég. Soroljam? Ú. Dózsa, 
Vasas, Ferencváros, Videoton, 
mind megpályázhatja az el-
ső helyet. Bízom fiataljaink 
továbbérésében, régi csapat-
tagjaink újbóli helytállásá-
ban, szóval az egész gárdá-
ban. 

Bundzsák Dezső (Vasas): 
— A Vasas két éve elkészült 
hároméves tervében az utolsó 
szakasz következik, melynek 
az előirányzata az 1—3. hely 
megszerzése. Tervezni lehet, 
kell is, de hogy végül is mi 
válik valóra, az csak nagy 
csatákban dől el. A Vasas 
rendkívül nehéznek ígérkező 
idény előtt áll, hiszen a lab-

darúgásban sok minden le-
hetséges. Mindent elköve-
tünk, hogy ismét dobogón 
legyünk. A csapat képessége 
és lehetősége adott ehhez. 
A bajnoki címre pályázók a 
Bp. Honvéd, az Ű. Dózsa, a 
Ferencváros és ide sorolom 
a Vasast is. 

Szőcs János (Pécsi MSC): 
— A szakosztály vezetése az 
új bajnokságban az 5—8. 
hely megszerzését tűzte a 
csapat elé. Minél tovább 
allva akarunk maradni az 
MNK-ban, nem szabad, hogy 
alacsonyabb osztályú együt-
tessel szemben kiessünk. Cél, 
hogy a válogatott kereteknek 
minél több játékost adjunk. 
A tavasszal kialakított 4—4 
—2-es alapfelállást akarjuk 
továbbfejlesztve játszani. 
Csapatunkból Kerekes eltá-
vozott, Torna bevonult, hiá-
nyuk érzékenyen érint ben-
nünket. 

Dr. Puskás Lajos (Kapos-
vár): — Nem ment egyköny-
nyen a visszakerülés az NB 
I-be, s tisztában vagyunk 
azzal, hogy a bentmaradást 
sem kapjuk majd ajándék-
ba. Az NB II. csatáiban jól 
felmérhettem az együttes 
erejét és a játékosok tudását. 
A felkerült gárdából 11 bi-
zalmat élvez a magasabb 
osztályban is. Az újonnan 
igazolt 5 játékos remélhető-
leg jeti illeszkedik a csa-
patba. Ha ez így lesz, akkor 

nem -fogunk kiesni. Célunk 
ennek elkerülése, magasabb 
célt jelenleg az egyesületi 
vezetés és jómagam sem 
tűzhetek a csapat elé. 

Szentmihályi Antal (MTK-
VM): — Reálisan próbáljuk 
megítélni helyzetünket. A 
középmezőnyben akarunk 
helyet foglalni, stabilabb for-
mával, egyenletesebb teljesít-
ménnyel. Cél, hogy ne ke-
rüljünk egyszer sem a ki-
esés ellen harcolók csoport-
jába. Folyamatosan tervsze-
rűbb játékot szeretnénk ki-
alakítani. Úgy gondolom, a 
bajnoki cím megszerzésében 
az a csapat bizakodhat, 
amelyik megelőzi az esélyes 
Bp. Honvédet, képes lehet 
erre az Ű. Dózsa és a Va-
sas is. 

Verebes József (Videoton): 
— Csapatunk bizonyos mér-
tékig átalakul, Kovács József 
és Kovács László eltávozott. 
Helyüket fiatalokkal akar-
juk betölteni. Rendelkezünk 
megfelelő képességű játéko-
sokkal, bízom abban, hogy 
sikerül beépíteni őket a csa-
patba. Szeretnénk az ötödik 
helyen végezni. A bajnoki 
cím sorsa négy fővárosi 
együttes, a Bp. Honvéd, az 
Ű. Dózsa, a Vasas és a Fe-
rencváros között dől m s j j 
el. Jelen pillanatban nem 
lehet megítélni, hogy közöt-
tük milyen sorrend alakul 
majd ki. 

nap nap után a megerőltető 
edzéseket? 

— Közel száz gyerekkel 
foglalkozunk. Korsós Emília 
az előkészítő csoport edzé-
seit irányítja, öt-hatéves 
fiúk és lányok tartoznak 
hozzá. Harczel Mária az 
1973-as születésű fiatalokkal 
foglalkozik. A három évjá-
rat negyven tagjának mind-
össze egyetlen pálya áll ren-
delkezésére. A 8—9 évesek, 
a béka és a delfin korcso-
port tagjainak fejlődéséért 
Farkas János a felelős. Az 
említett korosztályok tagjai 
már az országos vetélkedő-
kön is bizonyították ráter-
mettségüket. A közelmúlt-
ban megrendezett delfin 
OB-n Legyei Gábor és Bán 
Natália egy negyedik és két 
ötödik . helyezést szerzett. A 
aelí'in fiúcsapat az Olim-
piai Reménységek Verse-
nyén szerepelt kiemelke-
dően. bejutott a döntőbe A 
10—12 éveseket Nagy Pal 
készíti fel a versenyekre, a 
12 évesnél idősebbek pedig 
hozzám tartoznak. A z el-
múlt években négyszer vál-
tozott a vezető edző szemé-
lye, miinek következtében a 
gyermek és a serdülő kor-
osztályban évfolyamok es-
tek ki. Figyelemre méltó a 
!5 éveg Juhász Csaba telje-
sítménye. aki a gyorsúszó 
számokban négy második 
helyet szerzett korosztálya 
országos versenyén. 

— Sok sportágban a szak-
emberek elhamarkodottan 
mondanak véleményt tanít-
ványuk talentumáról. A 
versenysportban a mennyi-
ség és a minőség nem édes-
testvér ... 

— Nálunk az lesz. A z ősz-
től a régi versenyuszodában 
szakemberek foglalkoznak 
majd a szakosztálytól elta-
nácsolt sportolókkaL Aki 
szorgalmas és bizonyít az 
visszatérhet hozzánk. 

— úszás nagyon idő-
igényes sportág. Hogyan 
tudják összeegyeztetni a 
gyerekek a sportot a tanu-
lással? 

— Időbeosztás és akarat-
erő kérdése, ki, mire viszi 
az iskolapadban és a me-
dencében. Hetente nyolc-
szor tartunk edzést egy-
egy alkalommal átlag 7 ki-
lométert teljesítenek úszó-
ink. Sajátos körülmények 
között a minőségi gyakorlá-
son — megfelelő intenzitás, 
helyes technika — van a 
hangsúly. Tapasztalataink 
szerint a gyerek jó partner, 
a szülőkkel azonban össze-
hasonlíthatatlanul több gon-
dunk akad. A legtöbben az-
zal hozzák le gyermeküket 
az uszodába, hogy ne olim-
piai bajnokot faragjunk a 
csimotájukból. hanem egész-
séges embert. Ezt a szemlé-
letet kell azután átalakíta-
nunk az ambíció felkeltésé-
vel. 

— Mikor kerülnek ki is-
mét válogatott szintű úszók 
a szegedi uszodákból? 

— Még jó ideig nem szá-
mítok, nem számíthatok Ki-
emelkedő eredményre. Ná-
lunk ugyanis — a korábban 
említett hiányosságok miatt 
— az lehet úszó, aki látó 
gátja az edzéseket, máshol 
pedig választanak az edzők 
a sok lejáró között 

— Kiktől remél az elkö-
vetkező években jó eredmé-
nyeket az országos verse-
nyeken? 

— A delfineknél Széli 
Csaba, Bán Róbert. Kiss Ju-
dit. Vándor Krisztina. Len-
gyel Gábor és Bán Natália, 
az úttörőknél Rácz Emo, 
Seres László, Gyémánt Ad-
rién, valamint Bán Kinga a 
legtehetségesebb. A gyer-
mek korcsoport tagjai közül 
Kókai Gabriella, Papp Zsu-
zsanna és Nagy Ildikó ért el 
figyelemre méltó eredmé-
nyeket. a serdülőknél oedig 
luhász Csaba, továbbá Uí-
nch József a legjobb. 

Thékes István 

Áz olimpiai 
létesítmények 

új „szerepben" 
A moszkvai olimpia befe-

jeztével a legtöbb sportlé-
tesítmény szinte azonnal 
megkezdi új életét. A nagy 
beruházással elkészült, min-
den tekintetben a legkorsze-
rűbb színvonalon álló sport-
csarnokok, uszodák és egyéb 
létesítmények részint a 
sportegyesületek, részint a 
tömegsport céljait szolgál-
ják majd. s rövidesen be-
költöznek az új lakók az 
olimpiai faluba — Moszkva 
legújabb és egyik legkorsze-
rűbb lakónegyedébe is. 

A CSZKA két hatalmas 
fedett csarnoka, amely a 
vívó- és birkózóversenyek 
színhelye volt, eleve az egye-
sület tulajdonaként épült, s 
a hadsereg sportolóit szol-
gálja majd. A z Izmajlovo-
csarnok, ahol a világ leg-
jobb súlyemelői küzdöttek 
az olimpiai érmekért, a test-
nevelési főiskola diákjainak 
ad nagyszerű lehetőséget a 
teremsportok gyakorlására 
A hatalmas olimpiai komp-
lexum, a 45 ezer személyes 
sportcsarnok és a fedett 
uszoda elsősorban a töme-
gek sportjának céljait szol-
gálja. s az uszodában és a 
nagycsarnok két kisebb ed-
zőtermében már az iskolaév 
kezdetén megkezdődik a fia-
talok sportfoglalkoztatása 
és a tömeges testedzés, az 
egészségügyi tanfolyamok 
sorozata, de az uszodát meg-
felelő beosztás szerint a 
sportegyesületek is igénybe 
vehetik majd. Az óriás csar-
nokot. amely az olimpia ide-
jén kettéosztva a kosárlab-
da- és az ökölvívó-mérkő-
zések színhelye volt. egy-
előre bezárják. 

Megkezdődik az építés 

második szakasza, amelynek 
során a ' csarnok alkalmas 
lesz arra is, hogy néhány 
óra alatt jégstadionná, vagy 
hatalmas színházteremmé 
alakítsák át. Ez a munka 
előreláthatólag a tél kezde-
téig tart majd. 

Tallinnban a vitorlásver-
senyekre épült központot át-
vette már az Észt SZSZK 
Sportbizottsága. Egyrészt a 
köztársaság vitorlásverseny-
zői kapnak itt új otthont, 
másrészt a rendkívül nép-
szerű ifjúsági vitorlás tanfo-
lyamok. 

A z olimpiai falu építése-
kor már meghatározták, 
hogy a játékok befejezté-
vel itt 14 ezer moszkvainak 
nyújtanak új, rendkívül kor-
szerű otthont. A falu kul-
turális központját az 
OSZSZSZK Központi Kon-
certirodája kapja meg. ré-
szint hivatali helyiségek-
nek, részint előadások cél-
jaira. A két nagy színház-
termet a körzet filmszínhá-
zaként is használják. 

A falu rendelőintézete 
kardiológiai kutatóintézet-
ként folytatja tovább „pá-
lyafutását". A négyezer sze-
mélyes éttermet több célra 
Is hasznosítják: egy része 
vendéglő lesz, a másik ré-
sze diétás étterem, egy má-
sik részét félkész ételek, 
gyorsfagyasztott ételek elő-
állítására és árusítására 
használják fal. egy további 
részében pedig önkiszolgáló 
élelmiszer-áruház nyílik, és 
a csodakonyha ételgyárként 
is tovább működik A fala 
szolgáltatóközipontja válto-
zatlan marad, az új lakó-
körzet és a környék lakóig 
nak céljait szolgálja. 

Á Dózsa is bemutatkozik 
Vasárnap folytatódik a lab-

darúgó NB II küzdelemsoro-
zata. A nyitányon a DÉLÉP 
SC és a SZEOL A K már le-
tette „névjegyét" a szegedi 
szurkolók asztalára. Ezúttal a 
Dózsa játszik házai környe-
zetben, s bizonyára sokan 
lesznek kíváncsiak a lila-fe-
hérek bemutatkozására. 

Rábay László vezető edző 
a csütörtök délelőtti edzés 
után kérdésünkre elmondot-
ta: 

— A bemutatkozás nem 
úgy sikerült, ahogy tervez-
tük. Az Építők, ha szerencsé-
vel is, de otthonában tartot-
ta a bajnoki pontokat Va-
sárnapi ellenfelünk az I. for-
dulóban bravúros győzelmet 
aratott a bajnokság egyik 
esélyesének kikiáltott Váci 
Izzó ellen. A játékosok köré-
ben bizakodó a hangulat 
egyöntetű a vélemény: va-

sárnap mindent Öl kell kft-
vetni a siker érdekében. El-
ső hazai mérkőzésünkön 
győzni szeretnénk. 

— Kiknek szavaz bizalmai 
a BVSC elleni összecsapá-
son? 

— A tervezett csapat a kftí 
vetkező: Tóth — Ződi, Hor-
váth, Olasz, Nagy — Pócsik, 
Pipicz, Antal — Kozma Gy„ 
Puskás, Gerecz A kispadon 
Merley, Kakuszi és Ladányi 
vár majd játéklehetőségre. 

Rábay vezető edző és a jő-
tékosok bizakodása megala-
pozott, mert a Dózsa ottho-
nában félelmetes ellenfél. 
Bár, olykor sziporkázóan 

• szellemes támadójátékával 
az elmúlt idényben, többek 
között, a későbbi bajnok Cse-
pel együttesét is két vállra 
fektette. A BVSC-re is nehéz 
percek várnak vasárnap dél-
u t á n ^ 

* MINDENFELŐL 
VERESÉG A RAJTON 

A lengyelországi Pulawy-
ban megkezdődött a kézilab-
da IBV. A résztvevő csapato-
kat két csoportba osztották. 
A magyarok a B-csoportba 
kerültek, s rajtjuk nem sike-
rült, mert 24-17-es különbsé-
gű vereséget szenvedtek 
Lengyelország első csapatá-
tól. 

JUNIOR PÖT ÓZÓINK 
A HATOS DÖNTÖBEN 

Sittardban befejeződtek a 
junior vízilabda Európa-baj-
nokság csoportmérkőzései. A 
hatos döntőbe Olaszország, 
Magyarország, Spanyolor-
szág, a Szovjetunió, az NSZK 
és Románia került. A hatos 
döntőbe a csapatok maguk-
kal vitték csoportbeli ered-
ményüket. sgy Magyarország 
6:5 arányú vereséggel kezdi 
a döntőt, miután a csoport-
ban ilyen arányban veresé-
get szenvedett Olaszország-
tól. Spanyolország a Szovjet-
unió elleni 8:7 arányú győ-

zelmet vitte magával, míg aa 
NSZK és Románia csoport-
mérkőzése döntetlen volt. 

A SZÍNHELY: 
HOCKENHEIM 

Az argentin, a brazil, a dél-
afrikai, az amerikai (nyu-
gat), a belga, a monacói, a 
francia és az angol Grand 
Prix után vasárnap az 
NSZK nagydíjért mérik ösz-
sze egymással tudásukat a 
Forma—l-es versenyautósok. 
A színhely a hockenheimi 
pálya lesz, ahol az idei 9. vi-
lágbajnoki futamra kerül 
sor. A 45 körös, 305,5 kilo-
méteres versenyre 26 kocsit 
neveztek, közülük a pénteki 
és a szombati időfutamok 
döntik el, hogy melyik kettő 
nem indulhat. Az Al fa Ro-
meo „istálló" ezúttal csak 
egy pilótával, az olasz Brú-
nó Giacomellival szerepel, 
mert a másik, a francia Pat-
rick Depailler a múlt héten 
tesztpróbán halálos balesetet 
szenvedett. 


